
PROTOKOŁU NR XLIX.2023  
z przebiegu XLIX sesji Rady Powiatu Zielonogórskiego 

w dniu 25 maja 2023 r. 
 

XLIX sesja Rady Powiatu odbyła się w Centrum Kształcenia Zawodowego 
i Ustawicznego w Sulechowie.. 

W obradach sesji uczestniczyło 16 radnych (nieobecni usprawiedliwieni: 
Gabriela Maciejewska, Alicja Szułcik, Jacek Gębicki, Mirosław Andrasiak, 
Ireneusz Plechan)). Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu 
nr XLIX.2023 . 

Ponadto w posiedzeniu udział wziął Zarząd Powiatu Zielonogórskiego 
ze Starostą Zielonogórskim, dyrektorzy jednostek, komendanci służb.  
 
Ad 1. 
Beata Zawada, Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Zielonogórskiego 
o godz. 1100 otworzył XLIX sesję Rady Powiatu Zielonogórskiego witając 
wszystkich zgromadzonych. 

 
Zgodnie z listą obecności stwierdził obecność 14 radnych, co stanowiło 

kworum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał.  
 
Ad 2. 

Radni wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji otrzymali porządek obrad 
oraz wszystkie materiały wraz z projektami uchwał. Zarząd przedłożył 
autopoprawki do zmian w WPF, w budżecie i w Strategii, które też Państwo 
otrzymali. 

Porządek obrad o poniższej treści Rada przyjęła jednogłośnie, „ZA”  
 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie XLIX Sesji Rady Powiatu. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie Protokołu nr  XLVIII.2023.    
4. Informacja Starosty o działaniach Zarządu w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działalności w okresie 

międzysesyjnym. 
6. Informacja radnych o działalności w okresie międzysesyjnym. 
7. Informacja o interpelacjach i zapytaniach radnych oraz informacja 

o udzielonych odpowiedziach na interpelacje i zapytania. 
8. Wolne wnioski. 
9. Sprawozdanie z Realizacji Programu Współpracy Powiatu Zielonogórskiego 

z Organizacjami Pozarządowymi Prowadzącymi Działalność Pożytku 
Publicznego w roku 2022. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) likwidacji Szkolnego Schroniska Młodzieżowego w Przytoku, (druk 327); 



2) nadania Statutu Powiatowemu Centrum Pomocy Rodzinie im. Jana Pawła II 
w Zielonej Górze, (druk 328); 

3) przyjęcia dotacji z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w ramach Programu Regionalnego Wsparcia Edukacji 
Ekologicznej, (druk 329); 

4) wieloletniej prognozy finansowej powiatu, (druk 330); 
5) zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok, (druk 331); 
6) zmiany w „Strategii Rozwoju Powiatu Zielonogórskiego na lata 2023-2030”, 

(druk 332). 
11. Odpowiedzi na wolne wnioski. 
12. Zamknięcie XLIX Sesji Rady Powiatu. 
 
Ad 3. 

Projekty Protokołów dostępne są na stronie internetowej BIP powiatu 
zielonogórskiego w zakładce Rada Powiatu, a papierowej wersji wyłożony przed 
sesją. Przypominam również o możliwości wniesienia  uwag do projektu 
protokołu do biura rady przed dniem sesji.  

Nikt nie wniósł uwag głosowanie nad przyjęciem Protokołów 
nr XLVIII.2023 sesji. 

Protokół przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad 4. 

Krzysztof Romankiewicz, Starosta przypomniał, że sprawozdanie z prac 
członków Zarządu przesłał radnym. Przedstawił uzupełnienie informacji. Wziął 
udział w uroczystym pożegnaniu XXV zmiany Polskiego Kontyngentu 
Wojskowego EUFOR ALTHEA 4. Zielonogórskiego pułku przeciwlotniczego w 
Czerwieńsku i w uroczystym nadaniu sztandaru Aresztowi Śledczemu w Zielonej 
Górze Wicestarosta spotkał się z dyrektorem  ROPS-u Jakubem Piosikiem w 
CKZiU w Sulechowie oraz w wyjeździe do Niemiec – powiat Nysa Szprewa z 
delegacją z CKZiU w Sulechowie. Wyjazd dotyczył współpracy i wspólnego 
projektu pomiędzy szkołami. Członek Zarządu Mirosław Andrasiak wziął udział 
w posiedzeniu komisji Rady Miejskiej w Babimoście w/s omówienia remontu 
dróg w gminie Babimost. Starosta wraz z Wicestarostą spotkali się z dyrektorem 
Szpitala dla  Dzieci w Wojnowie oraz podopiecznymi, którym przekazano 
defibrylator AED. W dniu dzisiejszym zostanie ogłoszony przetarg na kolejny 
etap remontu drogi Radomia-Drzonów, zadanie będzie współfinansowane przez 
Gminę Świdnica i Lasy Państwowe. 

 
Ad 5. 

Edwin Łazicki, Przewodnicząca Rady poinformował, że okresie od 25 
kwietnia pełnił dyżury w biurze Rady, uczestniczył w posiedzeniach zarządu.. 
Spotykał się również z samorządowcami z naszego powiatu, Był w stałym 
kontakcie dyrektorami powiatowych placówek oświatowych. Wziął udział w 
uroczystych obchodach Święta Narodowego Trzeciego Maja, był w składzie 



komisji konkursowej, która przeprowadziła postępowania na stanowisko 
dyrektora sulechowskiego szpitala. 

Wiceprzewodniczący, Czesław Hołołub uczestniczył w uroczystości 
nadania sztandaru Aresztowi Śledczemu w Zielonej Górze, natomiast Adam 
Jaskulski reprezentował na Święcie Strażaka. 
 Wiceprzewodnicząca, Beata Zawada brała udział w lokalnych 
obchodach Święta Flagi i konstytucji 3-go maja, narodowym dniu zwycięstwa 
w Zielonej Górze oraz gminnym dniu strażaka w Czerwieńsku. 
 

Ad 6. 
bezprzedmiotowy 

  

Ad 7. 
Radna Aleksandra Szubert złożyła interpelację w sprawie wykaszania 

poboczy. 
Radny Roman Bajor: „ jest realizowana inwestycja między Łęgowem 

a Klępskiem, budowa drogi. I powiem tak, no w najśmielszych przewidywaniach 
na początku kadencji, kiedy pisałem o kłopotach, jakie tam są dla uczestników 
ruchu drogowego, nie spodziewałem się, że aż tak bogato ta inwestycja będzie 
realizowana, bo na górnym odcinku drogi między Łęgowem a Klępskiem ta droga 
jest tak szeroka w sensie pozytywnym, że to wygląda jak zapasowy pas startowy 
dla lotniska Babimoście, naprawdę nie dość, że szeroko gładko prosto i będąc tam 
na miejscu, rozmawiając z mieszkańcami. To oni się zaczęli zastanawiać, czy 
inwestor, czyli powiat przewidział jakąś opcję spowolnienia ruchu na tej drodze 
w związku z szerokością i jakością tego nowego asfaltu? I oni już mówią o tym 
prawdopodobnie tak, ale mówią o tym znaczy zapytywali mnie o to, czy są 
przewidywane spowalniacze w obrębie wsi Łęgowo, czy ewentualnie jest to 
przewidziane lub czy będzie planowane? Nie wiem, ja nie wiem jak jest 
w projekcie. To jest jedna rzecz. A 2. Rzecz, Pan Starosta wspomniał 
o spotkaniach. Być może nie wychwyciłem tego Pana Starosty, przedstawiciela 
regionalnej dyrekcji Lasów Państwowych Pana Gruchali i przedstawiciela Gminy 
Sulechów, bo tak przynajmniej w gminie Sulechów mnie informowano odnośnie 
remontu drogi do Karczyna. To jest inicjatywa, którą Pan radny Ryszard Górnicki 
podjął na ostatniej sesji. Chciałem się zapytać, jeśli takie spotkanie miało miejsce, 
z jakim rezultatem ono się zakończyło, a jednocześnie też myślę, że Pan Starosta 
jest dobrze poinformowany i generalnie chyba my wszyscy też wiemy, że 
Regionalna Dyrekcja Lasów Państwowych ma spore nadwyżki budżetowe. 
I myślę, że można byłoby rozmawiać nie tylko o remontach drogi do Karczyna z 
wykorzystaniem Funduszu Leśnego, ale może jeszcze innych dróg na terenie 
powiatu. Nie wiem, czy takie plany też są zarządzie powiatu, żeby próbować 
wykorzystać ten fundusz leśny, póki on jeszcze jest. Dziękuję.”  

Edwin Łazicki  stwierdził, że traktuje tę wypowiedź jako wolny wniosek, 
pkt 8., bo interpelacje były zostały złożone na piśmie.  
 
Ad 8. 

bezprzedmiotowy 



Ad 9. 
Sprawozdanie z Realizacji Programu Współpracy Powiatu 

Zielonogórskiego z Organizacjami Pozarządowymi Prowadzącymi Działalność 
Pożytku Publicznego w roku 2022. została przyjęta jednogłośnie. 
 
Ad 10. 

 Przewodniczący Rady przypomniał, że wszystkie projekty uchwał zostały 
radnym przedstawione.  
 

1) W listopadzie ubiegłego roku Rada wyraziła zamiar likwidacji 
schroniska, ta uchwała jest konsekwencja tamtej uchwały. 

Radni przy 13 głosów ZA, 1 PRZECIW podjęli Uchwałę XLIX.330.2023 
w sprawie likwidacji Szkolnego Schroniska Młodzieżowego w Przytoku. 

 
Lp. nazwisko i imiona ZA PRZECIW WSTRZYMAŁ 

SIĘ 
1) ANDRASIAK Mirosław nieobecny 

2) BAJOR Roman Piotr X   

3) CYGAN Marian X   

4) CYGAŃSKI Tadeusz Ryszard X   

5) GĘBICKI Jacek nieobecny 

6) GÓRNICKI Ryszard   X 

7) HOŁOŁUB Czesław X   

8) JASKULSKI Adam Konstanty X   

9) LOCH Leokadia Maria X    

10) ŁAZICKI Edwin X   

11) MACIEJEWSKA Gabriela Maria nieobecna 

12) PLECHAN Ireneusz Henryk nieobecny 

13) PYRTKO  Danuta X   

14) SZUBERT Aleksandra Sylwia X   

15) SZUŁCIK Alicja nieobecna 

16) SZYJKA Edward X   

17) WOLSKI Damian Mariusz X   

18) WRÓBLEWSKI Dariusz Jerzy X   



19) ZAWADA Beata Kazimiera X   

  
2) Urząd wojewódzki zmienił interpretację i obecnie statut PCPR podlega 

publikacji, więc zmienił się zapis o wejściu w życie uchwały. 
Rada jednogłośnie, 14 głosów ZA podjęła Uchwałę XLIX.331.2023 
w sprawie nadanie Statutu Powiatowemu Centrum Pomocy Rodzinie im. 
Jana Pawła II  w Zielonej Górze. 

 
Lp. nazwisko i imiona ZA PRZECIW WSTRZYMAŁ 

SIĘ 
1) ANDRASIAK Mirosław nieobecny 

2) BAJOR Roman Piotr X   

3) CYGAN Marian X   

4) CYGAŃSKI Tadeusz Ryszard X   

5) GĘBICKI Jacek nieobecny 

6) GÓRNICKI Ryszard X   

7) HOŁOŁUB Czesław X   

8) JASKULSKI Adam Konstanty X   

9) LOCH Leokadia Maria X    

10) ŁAZICKI Edwin X   

11) MACIEJEWSKA Gabriela Maria nieobecna 

12) PLECHAN Ireneusz Henryk nieobecny 

13) PYRTKO  Danuta X   

14) SZUBERT Aleksandra Sylwia X   

15) SZUŁCIK Alicja nieobecna 

16) SZYJKA Edward X   

17) WOLSKI Damian Mariusz X   

18) WRÓBLEWSKI Dariusz Jerzy X   

19) ZAWADA Beata Kazimiera X   

  
3) Radni jednogłośnie, 14 głosów ZA podjęli Uchwałę XLIX.332.2023 

w sprawie przyjęcia dotacji z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w ramach Programu Regionalnego 
Wsparcia Edukacji Ekologicznej. 



Lp. nazwisko i imiona ZA PRZECIW WSTRZYMAŁ 
SIĘ 

1) ANDRASIAK Mirosław nieobecny 

2) BAJOR Roman Piotr X   

3) CYGAN Marian X   

4) CYGAŃSKI Tadeusz Ryszard X   

5) GĘBICKI Jacek nieobecny 

6) GÓRNICKI Ryszard X   

7) HOŁOŁUB Czesław X   

8) JASKULSKI Adam Konstanty X   

9) LOCH Leokadia Maria X    

10) ŁAZICKI Edwin X   

11) MACIEJEWSKA Gabriela Maria nieobecna 

12) PLECHAN Ireneusz Henryk nieobecny 

13) PYRTKO  Danuta X   

14) SZUBERT Aleksandra Sylwia X   

15) SZUŁCIK Alicja nieobecna 

16) SZYJKA Edward X   

17) WOLSKI Damian Mariusz X   

18) WRÓBLEWSKI Dariusz Jerzy X   

19) ZAWADA Beata Kazimiera X   

    
4) Edyta Dwojak, Skarbnik omówiła autopoprawki. 

Radni jednogłośnie, 14 głosów ZA podjęli Uchwałę XLIX.332.2023 
w sprawie zmiana wieloletniej prognozy finansowej powiatu. 

 
Lp. nazwisko i imiona ZA PRZECIW WSTRZYMAŁ 

SIĘ 
1) ANDRASIAK Mirosław nieobecny 

2) BAJOR Roman Piotr X   

3) CYGAN Marian X   

4) CYGAŃSKI Tadeusz Ryszard X   



5) GĘBICKI Jacek nieobecny 

6) GÓRNICKI Ryszard X   

7) HOŁOŁUB Czesław X   

8) JASKULSKI Adam Konstanty X   

9) LOCH Leokadia Maria X    

10) ŁAZICKI Edwin X   

11) MACIEJEWSKA Gabriela Maria nieobecna 

12) PLECHAN Ireneusz Henryk nieobecny 

13) PYRTKO  Danuta X   

14) SZUBERT Aleksandra Sylwia X   

15) SZUŁCIK Alicja nieobecna 

16) SZYJKA Edward X   

17) WOLSKI Damian Mariusz X   

18) WRÓBLEWSKI Dariusz Jerzy X   

19) ZAWADA Beata Kazimiera X   

   
5) Edyta Dwojak, Skarbnik przedstawiła autopoprawki. 

Radni 14 głosów ZA, podjęli Uchwałę XLIX.334.2023 w sprawie zmiana 
uchwały budżetowej na 2023 rok. 

 
Lp. nazwisko i imiona ZA PRZECIW WSTRZYMAŁ 

SIĘ 
1) ANDRASIAK Mirosław nieobecny 

2) BAJOR Roman Piotr X   

3) CYGAN Marian X   

4) CYGAŃSKI Tadeusz Ryszard X   

5) GĘBICKI Jacek nieobecny 

6) GÓRNICKI Ryszard X   

7) HOŁOŁUB Czesław X   

8) JASKULSKI Adam Konstanty X   

9) LOCH Leokadia Maria X    

10) ŁAZICKI Edwin X   



11) MACIEJEWSKA Gabriela Maria nieobecna 

12) PLECHAN Ireneusz Henryk nieobecny 

13) PYRTKO  Danuta X   

14) SZUBERT Aleksandra Sylwia X   

15) SZUŁCIK Alicja nieobecna 

16) SZYJKA Edward X   

17) WOLSKI Damian Mariusz X   

18) WRÓBLEWSKI Dariusz Jerzy X   

19) ZAWADA Beata Kazimiera X   

   
6) Robert Kostek, Naczelnik Wydziału Organizacyjnego zapoznał 

z autopoprawkami w Strategii. 
Radni jednogłośnie, 14 głosów ZA podjęli Uchwałę XLIX.335.2023 
w sprawie zmiany w „Strategii Rozwoju Powiatu Zielonogórskiego na lata 
2023-2030”. 

 
Lp. nazwisko i imiona ZA PRZECIW WSTRZYMAŁ 

SIĘ 
1) ANDRASIAK Mirosław nieobecny 

2) BAJOR Roman Piotr X   

3) CYGAN Marian X   

4) CYGAŃSKI Tadeusz Ryszard X   

5) GĘBICKI Jacek nieobecny 

6) GÓRNICKI Ryszard X   

7) HOŁOŁUB Czesław X   

8) JASKULSKI Adam Konstanty X   

9) LOCH Leokadia Maria X    

10) ŁAZICKI Edwin X   

11) MACIEJEWSKA Gabriela Maria nieobecna 

12) PLECHAN Ireneusz Henryk nieobecny 

13) PYRTKO  Danuta X   

14) SZUBERT Aleksandra Sylwia X   



15) SZUŁCIK Alicja nieobecna 

16) SZYJKA Edward X   

17) WOLSKI Damian Mariusz X   

18) WRÓBLEWSKI Dariusz Jerzy X   

19) ZAWADA Beata Kazimiera X   

   
Ad 11.   
 Starosta: „jeżeli chodzi o drogę z Łęgowa do Klępska, porządna droga 
zrobiona. Dobrze, że tak jest zrobiona i wygląda, na lata będzie spokój, natomiast 
czy będzie to zapasowy pas startowy? Nie, będzie, bo to będzie zasadnicze 
lotnisko. Jeżeli chodzi o Karczyn, rozmawialiśmy znaczy w kontakcie jesteśmy 
ze wszystkimi Nadleśnictwami. Te pieniądze, co rusz się pojawiają między 
innymi dzisiaj mówiłem, że na drodze do czy na drodze tej pod nazwą Radomia 
jest dofinansowanie do naszej drogi wysokości  682 000 zł właśnie z Funduszu 
Leśnego. Natomiast jeżeli chodzi o tu się zrobiło takie trochę zamieszanie, że 
można było złożyć na tą drogę do Karczyna. Można tylko terminy, które były 
możliwe do złożenia, nie pozwalały na to ani tutaj i nie mogliśmy się dogadać co 
do tego, ani ani wniosek byłby nieformalnie, by nie był dobrym wnioskiem, jeżeli 
byśmy złożyli w związku z tym w rozmowie z innymi Nadleśnictwami z innymi 
Nadleśnictwa mi. W dniu wczorajszym jeszcze dogadaliśmy się z gminą 
Czerwiński z Nadleśnictwa Zielona Góra i taki wniosek został złożony na drogę 
w Sudole. Także tutaj nie jest tak, że rozmawiamy to od miesiąca czy od dwóch 
tylko to to po prostu to jest cały proces, który musi przejść i z dnia na dzień po 
prostu do Karczyna nie dało rady złożyć tego wniosku.” 

Damian Wolski poinformował, że fundusz leśny nigdy nie zostanie 
zlikwidowany, bo to jest fundusz, który jest przeznaczany w lasach państwowych 
na sprawy klęskowe albo sprawy właśnie związane z drogownictwem.  
 
Ad 12.    

O godz. 1135 Przewodniczący Rady zamknął obrady XLIX Sesji Rady 
Powiatu Zielonogórskiego. 
 
 

Protokolant         Przewodniczący Rady 
        Powiatu Zielonogórskiego 
         Jolanta Drygas 
          Edwin Łazicki 
 
 
link do nagrania XLIX sesji Rady Powiatu zielonogórskiego: 
https://user.sesje.pl/EditTranscript/8d94adb4-070f-4012-2497-08db5db1f744 


